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§  1 FRN 2013/126-052 

Antagande av anbud av driftsentreprenad simhallar 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att återremitera ärendet för att inför ett extra sammanträde inom 
kort komplettera ärendet med  
• utvärderingsprotokoll  
• fördjupad bakgrundsbeskrivning till stöd för de ledamöter som tillträtt efter det att 
nämnden under 2013 fattade beslut om att genomföra upphandlingen, inkluderande en 
belysning av de juridiska grunderna för den valda upphandlingsformen. 

Ärendet 
Fritidsnämnden beslöt den 15 maj 2013 att pröva upphandling av drift av Nacka simhall 
och Näckenbadet. Fritidsnämnden beslöt den 18 september 2013 att fastställa 
förfrågningsunderlaget för upphandling av simhallsdriften. I förfrågningsunderlaget anges 
vilka krav kommunen ställer på utförare och vilket uppdraget är som ska utföras.   

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-01-23 

Yrkanden 
Ordförande Tobias Nässén (M) yrkade återremiss för att inför ett extra sammanträde inom 
kort komplettera ärendet med  
• utvärderingsprotokoll  
• fördjupad bakgrundsbeskrivning till stöd för de ledamöter som tillträtt efter det att 
nämnden under 2013 fattade beslut om att genomföra upphandlingen, inkluderande en 
belysning av de juridiska grunderna för den valda upphandlingsformen. 
 
Ulf Öberg (S) yrkade, med instämmande av Martin Hellströmer (S), i första hand 
återremiss.  
 1. För att inhämta ett rättsutlåtande från expertis inom offentlig upphandling och 
konkurrensrätt, om lagligheten av det föreslagna tilldelningsbeslutet i förhållande till lagen 
om offentlig upphandling, 2 kap. 8 § kommunallagen samt 3 kap. 27 § konkurrenslagen.  
 2. För nollställning och ny utvärdering av inkomna anbud, eftersom skakravet att 
anbudsgivare ska ha tidigare erfarenhet av drift av simhallar inte kan anses utgöra ett 
proportionerligt skakrav som motiverar uteslutandet av anbud nr. 2.  
 
I andra hand upphandlingen skulle avbrytas, eftersom endast ett anbud har ansetts uppfylla 
ställda krav avseende kompetens och erfarenheter samt referenser inom det aktuella 
verksamhetsområdet. 
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Forts § 1 
 
Ordförande Tobias Nässén (M) yrkade att nämnden avslår Ulf Öbergs återremissyrkande, 
punkt1 och 2 . 

Beslutsgång 
Ordförande ställde först proposition om nämnden skulle besluta i ärendet eller återemittera 
ärendet. 
Nämnden beslutade att nämnden skulleåterremittera ärendet. 
 
Därefter ställde ordförande frågan om nämnden skulle återemittera ärendet enligt 
ordförandes yrkande.  
Nämnden beslutade i enlighet med ordförandes återremissyrkande. 
 
Vidare ställde ordförande propositionen på sitt eget avslagsyrkande av Ulf Öbergs 
återremissyrkande punkt 1 mot Ulf Öbergs återremissyrkande punkt 1.  
Ordförande fann att nämnden biföll ordförandes avslagsyrkande gällande Ulf Öbergs 
återremissyrkande punkt 1. 
 
Slutligen ställde ordförande propositionen på sitt eget avslagsyrkande av Ulf Öbergs 
återremissyrkande punkt 2 mot Ulf Öbergs återremissyrkande punkt 2. 
Ordförande fann att nämnden biföll ordförandes avslagsyrkande gällande Ulf Öbergs 
återremissyrkande punkt 2. 
 
Ordföranden förklarade därefter att ärendet var slutbehandlat och att övriga yrkanden i och 
med detta hade fallit. 
 
Ulf Öberg (S) och Martin Hellströmer (S) reserverade sig mot beslutet. 

Reservationer 
Ulf Öberg (S) och Martin Hellströmer (S) lämnade in följande reservation; 
”Vi välkomnar att alliansmajoriteten har anslutit sig till socialdemokraternas yrkande att 
återremittera ärendet. Av kallelsen till Fritidsnämndens möte under Ärende 4 framgår att 
förfrågningsunderlaget har godkänts av nämnden, att utvärdering har skett av inkomna 
anbud och att utvärderingsmaterial finns tillgängligt hos handläggare.  
 
Med stigande förvåning kan vi konstaterar att något utvärderingsprotokoll aldrig har 
upprättats i ärendet, och att något utvärderingsmaterial inte fanns tillgängligt hos 
handläggarna inför förvaltningens förslag till nämndens beslut att utse vinnande 
anbudsgivare, i motsats till vad som angavs i kallelsen till Fritidsnämndens möte 2014-02-
12. Vidare har vi utan framgång efterfrågat att få ta del av det förfrågningsunderlag  
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inklusive samtliga bilagor, som Fritidsnämnden beslutade om vid sitt möte den 18 
september 2013, och som återfinns som bilaga till tjänsteskrivelse FRN 2013/67 daterad 
2013-08-30.  
 
Det är mot denna bakgrund direkt olämpligt att alliansmajoriteten nu har gett förvaltningen 
i uppdrag att i efterhand upprätta ett utvärderingsprotokoll, innan de juridiska grunderna 
för och lagligheten av den valda upphandlingsformen och -förfarandet har klargjorts. 
Vidare behöver det klargöras om och varför det i det av Fritidsnämnden den 18 september 
2014 beslutade förfrågningsunderlaget har ställts upp ett skakrav om att anbudsgivare ska 
ha tidigare erfarenhet av drift av simhallar och om detta skakrav är proportionerligt, vilket 
vi utan framgång har efterfrågat svar på vid upprepade tillfällen.  
 
Vad som efterfrågas av oppositionen är inte en bakgrundsbeskrivning till Fritidsnämndens 
beslut om att genomföra upphandlingen, utan att förvaltningen och alliansmajoriteten nu 
till slut lägger papperna på bordet och besvarar de frågor vi har ställt om upphandlingen." 

Protokollsanteckningar 
Tobias Nässén (M), Mia Wallgren (C), Nello Minati (KD samt Helena Håkansson (FP) lät 
anteckna följande till protokollet.  
” Fritidsnämnden fattade den 18 september 2013 beslut om att anta det 
förfrågningsunderlag som ligger till grund för kommande beslut om tilldelningsbeslut. Vid 
det tillfället fördes det inte fram invändningar mot krav i själva förfrågningsunderlaget från 
oppositionen. 
 
Från alliansens sida är vårt mål att erbjuda nackaborna så god kvalitet som möjligt i de olika 
välfärdstjänster inklusive fritid och idrott som kommunen ansvarar för. Oavsett driftsform 
ansvarar fritidsnämnden för att finansiera och följa upp mål och utvärdera verksamheten. 
 
Ulf Öberg (S) och Martin Hellströmer (S) lät anteckna följande till protokollet.  
 
Se Protokollsanteckning Bilaga 1 
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§ 2 FRN 2013/132- 822 

Beslut om att utvidga förstudie om Näckenbadet – med 
prioritering och finansieringsalternativ för simhall i 
Orminge 

Beslut 
1. Fritidsnämnden ger byggenheten i samverkan med inköpsenheten i uppdrag att utvidga 

förstudien om Näckenbadet till att omfatta prioritering och finansieringsalternativ för 
simhall i Orminge. 

2. Fritidsnämnden godkänner att för fortsatt ledning utses kommunens styrgrupp för 
stadsbyggnadsprojekt kompletterat med ekonomi direktören. 

Ärendet 
Mot bakgrund av att bristerna i simhallen måste åtgärdas inom en snar framtid beslöt 
fritidsnämnden den 18 september 2013 att uppdra till byggenheten att med utgångspunkt 
från bästa samhällsnytta utifrån funktion, byggrätter och ekonomi göra en analys av tre 
alternativ. Ett alternativ avser ombyggnad(uppgradering) av Näckenbadet, nytt badhus på 
befintlig plats samt nytt badhus i Fisksätra/Saltsjöbaden. 
 
Avsikten med förstudien är att fritidsnämndens ledamöter skall besluta om vilket alternativ 
nämnden förordar för att i senare skede lämna förslag till beslut av kommunstyrelsen och 
kommunfullmäktige. Fritidsnämnden har anvisat en utredningsbudget om 600 000 kronor. 
Fn är upparbetade kostnader cirka 300 000 kronor. 
 
Kommunfullmäktige fastställde i mål & budget den 11 november 2013, § 249, om särskilt 
direktiv till fritidsnämnden att kartlägga behovet av upprustning av och reinvesteringar i 
kommunens simhallar och genomföra förstudie om ny simhall i Boo. 2 mnkr har avsatts 
för detta i investeringsbudgeten. 
 
Då byggnation och finansiering av två simhallar sannolikt påverkar varandra finns det 
behov av att utvidga så att pågående utredning även omfattar en simhall i Orminge. Då 
studien nu bör utvidgas och omfatta finansiering och alternativa finansieringsformer 
behöver byggenhetens kompetens kompletteras med inköpsenhetens upphandlingsexpert.  
 
Vidare är bedömningen att en styrgrupp behöver formeras för fortsatt ledning och styrning 
av utredningsuppdraget. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-01-28 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till enhetens förslag till beslut.    - - - - -     
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§ 3  FRN 2012/114 

Bokslut 2013 för fritidsnämnden 

Beslut 
Fritidsnämnden godkänner bokslut för år 2013 och överlämnar det till kommunstyrelsen. 

Ärendet 
Fritidsnämnden redovisar måluppfyllelse med nyckeltal, verksamhetsresultat och insatta 
resurser. I ärendet ingår en ekonomisk uppföljning, verksamhetsberättelse samt en 
redovisning av nämndens investeringar. 
 
Fritidsnämnden har under året haft 9 sammanträden varav 2 har varit helt öppna för 
allmänheten och där alla besökare fått möjlighet att ställa frågor till nämnden. Under året 
har antalet beslutsärenden i nämnden ökat med 40 och antalet beslutsärenden var 165. 
Nämnden har behandlat 6 planremisser och 3 övriga yttranden.  
 
Nämndens förtroendevalda har utvecklat sin kompetens om styrelsearbete vilket 
resulterade i en ny, beslutat arbetsordning. Nämnden har utfört en risk- och 
väsentlighetsanalys samt tagit ställning till nya och reviderade riktlinjer om styrande 
dokument för ansvarsområdet. Nämnden har genomfört besök på sportanläggningar och 
fritidsgårdar. 
 
När det gäller nämndens mål om ökad jämställdhet har nämnden fått en föredragning om 
en studie från det andra perspektivet: om att vara kille i en flicksport. Syftet var att visa att 
fritiden behöver beskrivas så att man bryter gamla invanda mönster och föreställningar.  
 
Projektet Ungt inflytande arbetade detta år med kultur och fritidsområdet. Resultatet har 
presenterats i nämnden av ungdomarna.  
 
Under året påbörjades en kapacitetsutredning om idrottsanläggningar. Denna görs i 3 delar 
och kommer att slutredovisas i nämnden och kommunstyrelsen under våren 2014. 
 
Aktivitetsbidraget för unga mellan 11-20 år höjdes med 5 kronor och 2013 var första 
helåret som det nya IT-verktyget, ApN, användes av alla föreningarnas aktivitetsbidrag i 
Nacka.  
 
Nämnden har upphandlat en fritidsgård och beslutat om att upphandla simhallsdrift.  
  



 9 (40) 
 2014-02-12 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Forts § 3 
 
Resultatet av nämndens internkontroll har skett enligt plan i tertial 3. Därefter har 
ytterligare uppföljningar av ramavtal och stickprovskontroller skett.  

Utveckling av fritidsnämndens 4 väsentliga områden för 2013 
Inom de 4 väsentliga områden visar undersökningarna på ett bättre resultat än tidigare år 
 
Mål 1:Nackabornas möjligheter till ett rikt utbud av fritidsaktiviteter och rekreation  
Medborgarnas nöjdhetsgrad av ett rikt och varierat fritidsutbud i Nacka har de senaste åren 
pendlat kring 80%  och i år stigit till 84%. 
 
Mål 2: Att pojkar och flickor ges lika förutsättningar för fritidsaktiviteter  
Vid årets mätning uppger 79% nackaborna att det ges lika förutsättningar för pojkar och 
flickor - vilket är det högsta resultatet sedan fritidsnämndens deltagande i mätningen. 
 
Medborgarnas uppfattning om lika förutsättningar för flickor och pojkar var lågt fram till 
2006/2007 då detta förändrades från tidigare resultat om 14-30% till en nöjdhet om 77%. 
Därefter har medborgarnas nöjdhet vid mätningar pendlat men överstigit 72 %.  
 
Mål 3: Att personer med viss funktionsnedsättning ges ökade fritidsmöjligheter  
Nämndens internbudget för projektstöd överskreds något detta år. Bl a deltog Nacka för 
andra året i Minfritid.nu som är Sveriges största fritidsmässa för barn, unga och vuxna med 
funktionsnedsättning.  Detta år kom cirka 3 000 besökare och på mässan fanns 88 stycken 
utställare (föreningar och sponsorer) och prova-på-aktörer som visade upp fritidsaktiviteter 
 
I april lanserade 17 kommuner en gemensam webbportal www.fritidsnatet.se, för att 
förbättra kommunikationen om vad som finns att göra på sin fritid. 
 
I juni arrangerades ”Beachparty” på Dalarö för ungdomar mellan 12-21 år som behöver 
extra stöd. Besökarna kom från Haninge, Huddinge, Nacka, Nynäshamn, Stockholm stad 
och Tyresö kommun. Här fick besökarna pröva olika fritidsaktiviteter. Dagen avslutades 
med disco.  
 
Astma – och allergiföreningen beviljades bidrag för stöd för sommarverksamhet (5 barn). 
 
Mål 4: Att fritidsanläggningar som är efterfrågade av medborgarna är välskötta 
Vid årets mätning av statistiska centralbyrån uppgav 86% av nackaborna att anläggningarna 
är välskötta. För att bl a höja städnivån i lokalerna och anläggningarna utförs kontinuerlig 
städkontroll. 
  

http://www.fritidsnatet.se/
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Forts § 3 

Insatta resurser 
Fritidsnämnden redovisar ett positivt resultat med 2,9 mnkr vilket beror på lägre 
kapitalkostnader, lägre hyreskostnad för Saltsjöbadens ishall som inte varit i bruk under 
första halvåret samt högre intäkter än beräknat. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-02-03 
Bilaga 1 Resultaträkning 
Bilaga 2 Verksamhetsberättelse 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 
- - - - - 
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§ 4 FRN 2013/117-820 

Uppföljning av strategi för minskad energianvändning i 
Nackas kommunala verksamhet 2013 samt förslag till 
reviderat mål i strategin 

Beslut 
Fritidsnämnden tillstyrker att kommunstyrelsen godkänner uppföljningen av strategi för 
minskad energianvändning i Nackas kommunala verksamhet 2013 (enligt bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen) samt antar reviderat mål i strategin (enligt bilaga 2 till tjänsteskrivelsen).  
 
Det reviderade målet innebär att  

• Energianvändningen till följd av kommunens interna transporter ska till år 2020 ha 
minskat med 20 % jämfört med 2009. Detta innebär att energianvändningen 2020 
ska vara 1 050 MWh/år. 

Ärendet 
Ärendet innehåller dels en uppföljning av energieffektiviseringsstrategin för 2013, dels 
förslag på reviderade mål i strategin.  
 
Energimyndigheten har beviljat stöd till framtagandet och genomförandet av strategin 
under åren 2010-2014. Arbete med strategin ska återrapporteras senast den 31 mars varje 
år. 
 
I strategin har Nacka kommun angett mål för minskad energianvändning i kommunens 
fastighetsbestånd och transporter för åren 2014 och 2020. Uppföljningen av åtgärderna 
inom fastighetsområdet visar att Nacka till stor del redan uppfyller målen satta till 2014, 
men att ytterligare åtgärder krävs för att nå målnivåerna för 2020. När det gäller transporter 
har energianvändningen för tjänsteresor minskat kraftigt sedan 2009, medan de anställdas 
pendlingsresor och tjänsteresor med flyg kräver ytterligare åtgärder. 
 
Sammanfattningsvis visar uppföljningen 2013 att: 

• Flera åtgärder än tidigare år bedöms uppnå grön status, d.v.s. att de löper enligt 
plan eller är helt genomförda. Under 2013 har sju åtgärder bedömts vara gröna och 
fyra åtgärder uppnår gul status (åtgärden pågår men inte enligt plan). För första 
gången sedan strategin antogs 2011 bedöms ingen åtgärd vara röd (vilket innebär 
att åtgärden pågår ej eller riskerar att inte genomföras). 

• Flera åtgärder fortsätter att uppvisa goda resultat när det gäller energi- och 
kostnadsbesparingar. Detta gäller t.ex. åtgärd 1 Byte av kvicksilverlampor i 
gatubelysningen, åtgärd 4 Minskad energianvändning i kommunens ishallar och simhallar, 
åtgärd 7 Energikrav i nybyggnation och för den del av åtgärd 9 Grönt resande, som gäller 
kommunens tjänsteresor.      
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Forts § 4 
 

• Kunskapen om nuläget och möjligheten att följa upp framtida energibesparingar 
har ökat avsevärt som resultat av att följande åtgärder nu är genomförda: åtgärd 3 
Utredning av kommunala pumpar i VA-systemet, åtgärd 5 Utveckla miljökompetensen och 
uppföljningen på inköpsenheten och åtgärd 11 Riktlinjer för hållbart byggande. 

• Utmaningar kvarstår för åtgärd 6 Driftsoptimering av kommunens fastigheter och den del 
av åtgärd 9 som avser minskad pendling till och från arbetet med bil. För åtgärd 6 
handlar det om att ta fram en finansieringsmodell som klarar framtida behov av 
underhåll och energieffektiviseringar och som samtidigt är rättvis utifrån 
verksamheternas perspektiv. Nacka har hittills visat goda resultat och ligger över 
snittet för energibesparingar i egna fastigheter jmf med andra kommuner (2009-
2012). Resultatet bygger på tidigare investeringar och höga enrgikrav i 
nybyggnation. När det gäller åtgärd 9 är det viktigt att de åtgärder som pågår 
fortsätter att utvecklas och förstärks. 

 
Eftersom målet för kommunens tjänsteresor redan överträffades 2012 då 
energianvändningen minskade med 15 % jämfört med 20091, föreslås målet till 
2020 (tidigare -10 %) skärpas enligt följande: 
 

• Energianvändningen till följd av kommunens interna transporter ska till år 2020 ha 
minskat med 20 % jämfört med 2009. Detta innebär att energianvändningen 2020 
ska vara 1 050 MWh/år. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrielse 2014-02-04 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 
 
- - - - - 
 
  

                                                 
1 Enligt kommunens resvaneundersökning för resande 2012 
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§ 5  FRN 2014/37 

Ungdomsmässa på sportlovet  

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att 40 000 kronor ur fritidsnämndens beslutade internbudget för 
övriga fritidssatsningar kan användas för genomförande av ungdomsmässa i Nacka 
sportcentrum under sportlovet 2014.  

Ärendet 
Fritidsnämnden har tidigare fått frågan om att stödja det regionala samarbetet MY som är 
ett årligt arrangemang för ungdomar med fritidsaktiviteter som innehåller idrott, kultur, 
livsstil och framtid. Arrangemanget äger rum under julloven på Stockholmsmässan i Älvsjö.  
 
Fritidsnämnden har på sitt sammanträde den 16 oktober 2013 ställt sig positiva till ett 
gemensamt regionalt arrangemang i Stockholms län, men ansåg att Nacka kommun 2014 
ska arrangera ett lokalt arrangemang med bland annat Nackas föreningsliv. Därefter har 
flera andra enheter och aktörer visats intresse till att medverka i detta arrangemang.  
 
Nu planeras detta arrangemang, som bygger på att olika aktörer, föreningar, fritidsgårdar 
och andra aktörer, bidrar och samordnar sina resurser till en gemensam plats under två 
dagar på sportlovet.  
 
Vissa kostnader ryms inom fritidsnämndens tidigare beslutade internbudget inom ramen 
för öppen fritidsverksamhet och inom ramen för information. Vissa kostnader svarar de 
olika medverkande aktörerna för. Utöver detta bedömer enheten att det behövs 40 000 
kronor för att genomföra arrangemanget. Utrymme för detta finns inom fritidsnämndens 
tidigare beslutade internbudget inom ramen för övriga fritidssatsningar.  

Ungdomsmässa i Nacka sportcentrum den 26 – 27 februari 2014 
När planeringen inför genomförandet av ungdomsmässan startade visade det sig att även 
andra enheter inom kommunen hade diskuterat att ordna något liknande för att visa upp 
sin verksamhet för kommunens ungdomar. I och med det startades ett samarbete mellan 
enheter i kommunen som arbetar med idrott och fritid, kultur, folkhälsa, socialt 
förebyggande arbete och arbetsmarknadsåtgärder för ungdomar. 
 
Arrangemanget bygger på att olika aktörer bidrar och samordnar sina resurser till en 
gemensam plats under två dagar på sportlovet. Vi bjuder in ideella föreningar och 
organisationer. Vi bjuder in som de som anordnar eller utför uppdrag åt Nacka kommun, 
till exempel fritidsgårdar, bibliotek och kulturkursanordnare.  Arrangemanget utgår från 
ungas fria tid och det roliga, det som engagerar, det som ger rekreation, men även det unga  
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vill veta mera om och diskutera, till exempel frågor om livsstil och framtid. Även Nacka 
simhalls sportlovsprogram blir en del av programmet dessa dagar.  
 
Arrangemanget syftar till  

• att erbjuda en lovaktivitet under sportlovet, något att göra, en plats att träffa 
kompisar på 

• att visa upp utbudet av aktiviteter och möjligheter som man kan ta del av på fritiden 
• att ge unga möjligheter att prova på olika aktiviteter 
• att sprida information som ungdomar kan efterfråga 
• att nå dem som inte tar del av utbudet av aktiviteter och möjligheter som man kan 

ta del av på fritiden idag  

Ekonomiska konsekvenser 
Vissa marknadsföringskostnader för arrangemanget ryms inom fritidsnämndens beslutade 
internbudget inom ramen för annonser och information. Vissa kostnader ryms inom 
fritidsnämndens beslutade internbudget inom ramen för öppen fritidsverksamhet. Vissa 
kostnader svarar de olika medverkande aktörerna för.  
 
Utöver detta bedömer enheten att det behövs 40 000 kronor för att genomföra 
arrangemanget. Utrymme för detta finns inom fritidsnämndens tidigare beslutade 
internbudget inom ramen för övriga fritidssatsningar.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-01-24 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 
 
- - - - - 
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§ 6  FRN 2014/16 

Årlig uppföljning av Fritidsnämndens satsningar för fritid 
för personer med funktionsnedsättning - 2013 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att lämna idrotts- och fritidsenhetens förslag till yttrande över 
Handikappolicyn inom fritidsnämndens ansvarsområde till kommunstyrelsen. 

Ärendet 
Enligt kommunstyrelsens övergipande handikappolicy har varje nämnd i Nacka kommun 
ett grundläggande ansvar för att handikapperspektivet beaktas inom det egna 
ansvarsområdet. Fritidsnämnden har sammanställt faktiska åtgärder och överlämnar i sitt 
yttrande en redovisning för 2013. 
 
Fritidsmässan Minfritid.nu, den 17-18 maj 2013 var Nacka kommun medarrangörer till 
Sverige största fritidsmässa för barn, ungdomar och vuxna med funktionsnedsättning. 
Dagarna innehöll ett flertal prova på-aktiviteter och underhållning. Exempel är Mary 
N`diaye, Scotts, Dogge Doggelito, Thomas Fogdö, karate, hästar, musik, gymnastik, 
segling, basket, fotboll, dans, handboll, rullstolsrugby och mycket mer. Årets fritidsmässa 
arrangerades i Huddinge kommun. Medverkande kommuner är Botkyrka, Haninge, 
Huddinge, Nacka, Nynäshamn, Tyresö, Salems samt Habilitering & Hälsa. 
 
Nacka kommun är medlem i Nätverket för funktionshindersfrågor som är en undergrupp till 
föreningen Storstockholms kultur- och fritidchefer (FSKF). Nätverket skapar möjlighet för 
kommuner att samarbeta med olika projekt över kommungränserna. Exempel på projekt 
som Nacka kommun medverkat i under 2013 är, ”Fritidsnätet” som är en webbtjänst för att 
sprida information om fritidsaktiviteter för barn, ungdomar och vuxna med 
funktionsnedsättning i Stockholms län.” 
 
”Beachparty” på Dalarö för ungdomar, 12-21 år är en annan aktivitet där ungdomar från 
Haninge, Huddinge, Nacka, Nynäshamn, Stockholm stad och Tyresö kommun träffades 
och provade på olika fritidsaktiviteter  
 
Broschyren Kultur- och fritid för alla – tips för dig som behöver extra stöd s är ett samarbete mellan 
Haninge, Nynäshamn, Tyresö. En nyhet inför 2014 är att även Värmdö kommun är med i 
samarbetet.   
 
En enkätundersökning för Attention Nacka medlemmar har genomförts under hösten 
2013. Enkäten undersökte behov och efterfrågan av fritidsaktiviteter för Attention Nackas 
medlemmar. Sammanställning av resultat kommer att bearbetas under första kvartalet av 
2014. Resultatet kommer att ligga till grund för vidare diskussion av fritidsnämndens 
satsningar för fritid för personer med neuropsykiatriska funktionsnedsättningar.  
De föreningar som av fritidsnämnden fått särskilt verksamhetsstödför att driva verksamhet  
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för personer med funktionsnedsättning är: Nacka HI, Stiftelsen Skota Hem, Skuru IK 
Handboll, Älta IF Konståkning, Skuru IK Basket, Studiefrämjandet i Sydöstra Stor- 
Stockholms, Nacka Brukshundsklub.  
 
Nämnden har gett Astma och Allergiförening stöd för sommarverksamhet för 5 barn och 
unga med läkarintyg som styrker behov av särskilt behov på grund av funktionsnedsättning 
i form av allergi och astma.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-01-14 
Bilaga Handikappolicy 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 
 
- - - - - 
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§ 7 

Utbildning av FRN 

Beslut 
Nämnden noterar att tidigare beslutad utbidningsdag är inställd och att nämnden på nästa 
nämndsammanträde beslutar om ett nytt datum. 

Ärendet 
Ordförande meddelade att den tidigare beslutade utbildningsdagen den 2 april måste ställas 
in. Ordförande kommer tillsammans med gruppledare föreslå ett nytt datum för utbildning. 
Nytt datum kommer att föreslås på nästa sammanträde. 

Beslutsgång 
Nämnden noterade att tidigare beslutad utbidningsdag är inställd och att nämnden på nästa 
nämndsammanträde beslutar om ett nytt datum. 
 
 
- - - - -  
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§ 8  FRN 2013/49 

Slutredovisning avseende del av investeringsprojektet: 
nyinvestering inom befintliga anläggningar 
(konstgräsplan Boovallen 1) 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att godkänna slutredovisning för del av investeringsprojektet, 
nyinvesteringar inom befintliga anläggningar projekt nr.98000070 gällande omläggning av 
konstgräsplan Boovallen 1. 

Ärendet 
Kommunfullmäktige beslöt 2012-06-11,§ 125 att fastställa investeringsmedel om  
13 mnkr för år 2012-2014 avseende nyinvesteringar inom befintliga anläggningar enligt 
fritidsnämndens beslut 2012-05-10, dnr FRN2011/109-041. 
 
Finansiering 
Investeringsbudget: 13 mnkr varav 10 mnkr under 2012-2013   
Investeringsutgifter: 3 360 tkr, resterande investeringsmedel redovisas separat 
 
Avskrivningstid: 10 år 336 tkr per år, rak avskrivning tillämpas 
Räntor: 3% 100 tkr år ett, fallande ränta tillämpas 
Finansiering inom beslutad budgetram för år 2014 

Effekter av genomförandet av investeringen 
Det nya konstgräset är av modernaste modell, vilket nu möjliggör att matcher i högre 
divisioner kan spelas på Boovallen samt att ungdomsfotbollen får en spelplan som ger dem 
bättre förutsättningar i sin fortsatta fotbollsutbildning. Kvalitetskraven är satta för att bl a 
minska framtida knäskador vilket är vanligt inom fotbollen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-01-15 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 
- - - - - 
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§ 9  FRN 2011/135 

Slutredovisning för del av investeringsprojektet  
Boovallen (Nytt omklädningsbyggnad) 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att godkänna slutredovisning gällande uppförande av nytt 
omklädningsbyggnad vid Boovallen investeringsprojekt nr. 90000092. 

Ärendet 
Boovallen har 2 stycken konstgräsplaner samt en mindre grusplan. Boovallens besökare har 
länge uttryckt att det fanns ett stort behov av omklädningsrum.  
 
Fritidsnämnden beslöt 2010- 09-27, dnr FRN 2010/101, att bevilja 7 mnkr för uppförande 
av omklädningsbyggnad. Kommunfullmäktige fastställde fritidsnämndens förslag till 
investering 2010-11- 22, § 227. 
 
Kommunfullmäktige fastställde 2011-11-21, § 296, fritidsnämndens förslag 2011-09-22, 
FRN 2011/109, att anvisa medel ytterligare medel med 3 mnkr för att förbättra 
parkeringssituationens kring Boovallen, Boobadet och Boo Gårds skola.  
 
Nya omklädningshuset på Boovallen färdigställdes i november 2013 

Bakgrund 
Boovallen har 2 stycken konstgräsplaner samt en mindre grusplan. Detta är i princip 
huvudarenan för all fotboll i Boo där en av världens största klubbar för barn och 
ungdomsidrott har sitt klubbhus. Anläggningen har besökare varje dag, året runt och det 
har länge uttryckts stort behov av omklädningsrum. Detta saknades på idrottsplatsen och  
trängseln var stor i skolans omkädningsrum som ligger intill. 
 
Finansiering 
Investeringsbudget 10 000 tkr 
Investeringsutgifter 7 355 tkr resterande 2 645 avser parkering 
Avskrivning 20 år 367 tkr per år 
Ränta3% 220 tkr år ett  
Finansiering i budgetramen för 2014 

Effekter av genomförandet av investeringen 
I och med uppförandet av omklädningsbyggnaden får föreningslivet en byggnad intill 
fotbollsplanerna och slipper trängas i skolans omklädningsrum med inomhusaktiviteterna 
samt att besökarnas tider ibland har krockat med skolaktiviteter. 
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Nyckeltal   
• Produktionskostnad, 7 355 000:-/  249kvm BTA: ca 29 500:-/kvm BTA 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-01-23 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 
- - - - - 
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§ 10  FRN 2010/120 

Slutredovisning av BMX-bana, Myrsjö IP 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar godkänna slutredovisning av BMX-bana för cykelåkning. 

Ärendet 
Fritidsnämnden har beslutat att successivt upprusta och förnya Myrsjö idrottsplats och  
BMX-banan är ett första steg i detta och eftersom BMX-banan är klar redovisas den som 
ett delprojekt inom investeringen.  De arbeten inom projektet som nämnden tidigare har 
tagit ställning till och som återstår är byggande av en ny konstgräsplan, löparbanor och 
längdhoppsgrop för skolidrott. 

Projektkostnader totalt inkl tillägg enligt á-prislista 
Byggkostnad  4 076 344 kronor 
Elarbeten 65 401 kronor 
Upparbetad arkitekt och projekteringskostnad 502 000 kronor 

Finansiering 
Avskrivningstid 15 år: 309 583 kronor/år, rak avskrivning tillämpas. 
Internränta 3 %, fallande ränta tillämpas: 139 312 kronor år 1. 
Drift och underhåll per år ingår i beslutad budgetram för 2014.  

Effekter av genomförandet av investeringen 
BMX-banan är mycket uppskattad och efterfrågad sportaktivitet. Banan nyttjas flitigt av 
barn, ungdom och lockar även en hel del vuxna personer. Uppskattningsvis besöker 100 
personer i veckan banan som lockar besökare från hela Stockholmsområdet. 
 
Invigning av BMX-bana är planerad att ske i samband med Orminge-karnevalen den 23-24 
maj 2014. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-01-23 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 
- - - - - 
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§ 11  FRN 2013/57 

Slutredovisning av investeringsprojektet  
Kampsportslokal  

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar godkänna slutredovisning av investeringsprojektet 
kampsportslokal projekt nr. 90000217. 

Ärendet 
Den 24 augusti 2012 drabbades Nacka dojos lokaler på Griffelvägen av översvämning. 
Föreningens verksamhet evakuerades redan samma kväll till gymnastiksalarna vid Skuru 
skola.  
 
Kommunfullmäktige beslöt 2012-11-19  att fastställa fritidsnämndens förslag om att anvisa 
medel med 6 miljoner kronor till en verksamhetsanpassning av lokalerna i Skuru skolas 
gymnastiksalar. Kommunfullmäktige fastställde 2013-06-17 fritidsnämndens förslag om 
ytterligare 1 mnkr. 
 
Skuru skolas f.d. gymnastikbyggnad har under 2013 byggts om för att anpassa lokalen till 
Kampsportsverksamhet. Ombyggnaden färdigställdes i november 2013.  

Ekonomi 
Investeringsbudget: 7 000 tkr 
Slutsumma: 7022 tkr 
Avskrivningstid 10år 702 tkr/ år rak avskrivning tillämpas 
Ränta: 3% fallande ränta tillämpas 210 tkr år ett 

Finansieras inom befintlig budgetram för 2014. 

Finansiering 
• Avskrivningstid 20 år 351  tkr/ år rakavskrivning tillämpas 
• Ränta 3% fallande ränta tillämpas 210 tkr år ett 

Finansieras inom befintlig budgetram för 2014 

Effekter av genomförandet av investeringen 
Genom denna verksamhetsanpassning har Nacka kommun genom Nacka dojos nya lokaler 
ett av Europas modernaste kampsportslokal, vilket sporrar och hjälper klubben till 
ytterligare framgångar i sin verksamhet i sina egna lokaler. 
Invigningen skedde 2014-01-18 med bl.a. representanter från fritidsnämnden och 
tjänstemän från Nacka kommun. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-01-17 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 
- - - - - 
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§ 12  FRN 2013/168 

Slutredovisning del av projektet - Idrott reinvesteringar  

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar godkänna slutredovisning gällande del av projektet Idrott 
reinvesteringar  med projekt nr 98000020. 

Ärendet 
Beslut har tagits i kommunfullmäktige och fritidsnämnden mål och budget om 5,8 mnkr 
för reinvestering inom idrottsanläggningar under perioden 2011- 2014.  Inom ramen för 
projekt nr 98000020 med rubrik, idrott reinvesteringar, har under 2013 förbrukats 2 427 000 
kronor på förbättringsåtgärder av idrottsanläggningar. Kvarstående medel överförs till 2014 
för investering i ny sarg till Nacka ishall samt inköp av nya sargportar i Älta ishall. 
 
Sammanställningen av åtgärdernas syfte och vad som faktiskt utförts beskrivs kortfattat i 
tabellen nedan. 

 Objektsinformation om utförda reinvesteringar  
 

Objekt Utfört Syfte 
   

Nacka ishall 
Installation av larm och 
passagesystem 

Säkerhetsåtgärd samt att 
förenkla för de som behöver 
tillträde 

Installation av sluss innanför 
entré 

Energisparåtgärd för att avskilja 
varm och kalluft. 

   

Näckenbadet Utbyte av styrsystemet för 
vattenrening 

Uttjänt ca 20 år gammal 
elinstallation 

Installation av larm och 
passagesystem 

Säkerhetsåtgärd samt att 
förenkla för de som behöver 
tillträde 

   

Saltsjöbadens IP 
aktivitetshus 

Installation av larm och 
passagesystem 

Säkerhetsåtgärd samt att 
förenkla för de som behöver 
tillträde 

 
  



 25 (40) 
 2014-02-12 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Forts § 12 
 
   

Saltsjöbadens IP 
Grind 

Integrerad grindfunktion till 
passagesystemet 

Förenklad tillträdda för 
funktionsnedsatta personer till 
våra anläggningar på plats. 
Varuleverans för badet även 
förhindra bilar att parkera på 
Neglingevägen 

Saltsjöbaden IP  
Gångväg 

Belysningen på gångbanan 
utbytt mot ny  

Utbytt till ny LED-belysning 

   

Älta ishall Uppförande av glasvägg ovanför 
läktare 

Energisparåtgärd för att avskilja 
varm och kalluft 

Installation av växel för 
hoppsele 

Att flera åkare ska kunna 
samnyttja hoppselen samt 
anpassning för personer med 
funktionsnedsättning 

Älta IP Fyra stycken omklädningsrum 
dörrar utbytta 

På grund av vandalisering 

Cafeterian (Älta IP) Nytt dörrparti installerades  För att förenkla publik flödet till 
och från cafeterian 

   

Ekonomi 
Total kostnad 2 427 000 kronor 
Avskrivning 15 år 162 tkr per år  
Ränta 3%  72 tkr år ett 
Finansieras i beslutad budget för år 2014 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-01-24 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
- - - - -                      
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§  13 FRN 2012/121-332 

Slutredovisning färdigställda lekplatser inom 
investeringsprojektet lekplatser 

Beslut 
Fritidsnämnden godkänner slutredovisning av färdigställda lekplatser inom 
investeringsprojektet lekplatser enl. program. Projekt nr. 98100034 

Ärendet 
Under 2012-2013 har lekplatserna vid Neglinge torg och Oxelvägen byggts om.  
Gemensamt för årets upprustade lekplatser är att de är välfrekventerade. Lekplatserna har 
upprustats enligt ett tema där avsikten är att stärka områdets identitet och bidra till 
variation av upplevelser.  

- Neglinge torg i Saltsjöbaden har tema - Tåg 
- Oxelvägen i Älta har tema - Djungelsafari 

 
Samtliga ombyggnader är utförda enligt kommunal standard och godkänd enligt SSEN 
(säkerhetsnorm) och delvis tillgänglighetsanpassat . 

Ekonomi 
Budget 7,5 mnkr 
Delredovisning av projektet med 2,8 mnkr   
Avskrivning 15 år 183 tkr per år rakavskrivning tillämpas 
Räntor 3% 82 tkr år ett fallande ränta tillämpas 
Finansieras inom beslutad budgetram för år 2013 

Budget och utgifter 
Beslutad budget 7,5 mnkr. ej i anspråk tagna medel inom projektet förs över till år 2014 
Total kostnad för dessa lekplatser är 2 750 260 kr. 
Kostnaden fördelas enligt följande: 

• Projektering     447 600  kr 
• Entreprenadkostnad 2 153 900 kr  
• Byggledning        148 860 kr 

 
Avskrivning 15 år 183 tkr per år rakavskrivning tillämpas 
Räntor 3% 82 tkr år ett fallande ränta tillämpas 
Projekten innebär inte att nya områden har tillkommit. Skötselkostnaderna har ökat 
marginellt föranlett av slutfört projekt.  
 
Finansieras inom beslutad budgetram för år 2013 
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Forts § 13 

Effekter av genomförandet av investeringen 
Nacka har fått två nya moderna lekplatser, som samtidigt är godkända enligt 
säkerhetsnormen. Traditionella värden har bevarats och utvecklats. En lekplats är ofta en 
viktig mötesplats för många i området. Som exempel kan nämnas att många som handlar 
på Kringelgården också besöker lekparken vid Neglinge torg. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-01-08 
Bilaga Fotokollage 
Bilaga Informationen från kommunens hemsida, fliken natur och fritid 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 
 
- - - - - 
 
  



 28 (40) 
 2014-02-12 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  14 FRN 2014/27 

Remiss av cykelplan för Nacka kommun, Cykelplan 2014  

Beslut 
Fritidsnämnden antar förslag till yttrande baserat på underlag från idrotts- och 
fritidsenheten. 

Ärendet  
Syftet med Cykelplan 2014 är att de satsningar och utbyggnader som görs på cykel i Nacka 
kommun ska ske på ett effektivt och prioriterat sätt. Cykelplanen ska fungera som underlag 
för planering, planläggning och utformning av det fysiska rummet och även som underlag 
och planering av drift och underhåll samt kommunikation. Dels innehåller planen förslag 
på fysiska cykelåtgärder och dels grundläggande principer för bland annat detaljutformning, 
cykelparkeringar, vägvisning och underhåll. Cykelplanen ska även fungera som underlag för 
budget- och verksamhetsplanering.  
 
Målet med Cykelplan 2014 är att det ska bli enklare, snabbare och säkrare att cykla i Nacka 
och att andelen cyklister ska öka under alla delar av året. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-01-27 
Bilaga Förslag till yttrande 
Bilaga Cykelplanen 

Yrkanden 
Nello Minati (KD) yrkar bifall till enhetens förslag. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 
 
- - - - - 
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§ 15 FRN 2014/39 

Information om beslutad intern granskning av 
betalningar av bistånd, betalningar inom kundval, 
betalningar inom föreningsstöd/kulturstöd 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Under 2014 fortsätter stadsledningskontoret granskningar för att förebygga oegentligheter 
och felaktiga betalningar. Kommunens betalningar kommer att granskas enligt 
turordningen nedan för att se vilka underlag som finns, om underlagen uppfyller ställda 
krav, vilka kontroller som görs av underlagen. Granskningarna sker genom stickprov. 
 

1. social- och äldrenämnden; betalning av ekonomiskt bistånd enligt socialtjänstlagen, 
utanför området för försörjningsstöd 

2. social- och äldrenämnden, arbets- och företagsnämnden, utbildningsnämnden, 
kulturnämnden; checkbelopp inom kundvalssystem 

3. fritidsnämnden, kulturnämnden; föreningsstöd och kulturbidrag. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelser 2014-01-28 
Bilaga 1 Stadsdirektörens beslut 2013-12-14, Granskning av betalningar av bistånd, betalningar 
inom kundval, betalningar inom föreningsstöd/kulturstöd 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
- - - - - 
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§  16 FRN 2014/22 

Yttrande över tillämpningen av den kulturpolitiska 
programförklaringen under 2013  

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att lämna idrotts- och fritidsenhetens förslag till yttrande över 
tillämpningen av den kulturpolitiska programförklaringen inom fritidsnämndens 
ansvarsområde till kulturnämnden.  

Ärendet 
Kulturnämnden begär att nämnder och styrelser i Nacka kommun redovisar hur 
tillämpningen av den kulturpolitiska programförklaringen har genomförts under 2013. 
Avsikten med den kulturpolitiska programförklaringen är att den ska bidra till att ett 
kulturellt perspektiv läggs på samtliga verksamheter i kommunen. 
 
I förslaget till fritidsnämndens yttrande redovisas de kulturella hänsyn som nämnden 
beaktat inom sitt ansvarsområde.  
 
Fritidsnämnden har bland annat uppmärksammat kulturaktiviteter på samma sätt som 
idrottsaktiviteter, öppna mötesplatser, scouting, hobbyverksamhet eller friluftsliv när det 
gäller till exempel informationsinsatser, uppdrag och överenskommelser eller olika former 
av föreningsstöd. Fritidsnämnden har under året lämnat ett antal yttranden till miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden i plan- och exploateringsärenden för att bevaka allmänhetens 
intressen ur ett fritidsperspektiv. När nya anläggningar byggs sker en medveten gestaltning 
och konstnärlig utsmyckning. Under året har enheten i samarbete med park- och 
naturenheten börjat planera för gestaltning av utemiljöer vid idrottsplatserna i kommunen.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelser 2014-01-23 
Bil 1. Kulturpolitisk programförklaring 2000 
Bil 2. Förslag till yttrande, Redovisning av hur fritidsnämnden beaktat det kulturpolitiska 
programmet inom sitt ansvarsområde 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 
- - - - - 
 
  



 31 (40) 
 2014-02-12 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  17 FRN 2013/182-829 

Medborgarförslag - utegym/aktivitetspark vid Älta IP 

Beslut 
Fritidsnämnden ger idrotts- och fritidsenheten i uppdrag att utreda behovet och 
förutsättningarna för ett utegym/aktivitetspark vid den fd. tennisbanan vid Älta IP. 

Ärendet 
Ett medborgarförslag har inkommit om att anlägga ett utegym på den gamla tennisbanan 
vid Älta IP. Tennisbanan har inte varit i drift på många år och spelplanen är delvis förstörd 
av de omkringliggande trädens rötter. 
 
Utegym är idag en efterfrågad och uppskattad aktivitet och skulle sannolikt vara ett positivt 
tillskott för både allmänheten och föreningsaktiva. Placeringen intill Älta IP och badplatsen 
anses sannolikt väl bra placerad både som plats och ökad tillgänglighet för många besökare. 
 
Idrotts- och fritidsenheten föreslår att fritidsnämnden ger enheten i uppdrag att undersöka 
möjligheterna att anlägga ett gym/aktivitetspark på platsen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-01-24 
Bilaga Medborgarförslag 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 
- - - - - 
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§ 18 

Information Näckenbadets öppnande  

Beslut 
Nämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Anders Ahlén informerade nämnden om turerna kring Näckenbadets stängning och 
öppnande 
 
I huvusak kan man beskriva tre faktorer som ska säkerställa den fortsatta driften av 
Näckenbadet 
1. Arbetsmiljö 
Kemisk luftanalys MVOC  har utförts.  Resultaten är tillfredställande. Kemisk luftanalys 
kommer kontinuerligt att utföras. 
 
2. Bassängkonstruktion 
Provtagning av betongkonstruktionen har skett av CBI. Betongkonstruktionen håller bra 
kvalitet. 
Kontrollmätning(referensmätning) av bassängkonstruktionen har skett med elektroniska 
måtinstrument. 
Ny mätning kommer att utföra i februari och då får man en första jämförelse av 
referensvärderna, för fortsatt bedömning av kontroller. 
 
3. Takkonstruktion 
Konitnuerlig uppföljning sker. Konditionsbesiktning av BTB kommer att ske under våren 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
 
- - - - - 
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§  19 FRN 2014/26 

Information angående inkomna ersättningskrav från 
Saltsjöbadens IF hockey och simsektionen 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 
 
Fritidsnämnden besluta om att uppdra till idrotts- och fritidsenheten att utreda 
ersättningskraven samt återrapportera till nämnden senast vid nämndens maj sammanträde. 

Ärendet 
Den 14 januari 2013 stängdes Saltsjöbadens ishall eftersom anläggningens tak fick en 
kraftig skada av snömängden. Senare samma år, den 4 oktober, stängdes Näckenbadet pga 
konsultenföretagts bedömning om risk för skada på tredjeman. Båda sektionerna inom 
föreningen Saltsjöbadens IF har inkommit med ersättningsanspråk då de anser att de har 
fått kraftigt minskade intäkter från caféverksamheten till följd av stängningarna under 
respektive säsong för verksamheten. Simsektionen anser även att stängningen har medfört 
ökade administrativa kostnader. 
 
Enheten har varit i kontakt med andra kommuner för att undersöka om det finns något 
prejudikat för likvärdig fråga. Undersökningen har visat att enbart Botkyrka kommun har 
hanterat detta i samband med Brantbrinken ishalls takkollaps. Idrotts- och fritidsenheten 
önskar att undersöka handlingsvägar som i framtiden kan utgöra ett underlag för ett 
eventuellt framtida beslut av fritidsnämnden. 
 
Enhetens bedömning är att det är viktigt att gå vidare med föreningarnas frågor och låta en 
oberoende utredare att göra en bedömning av inkomna ersättningskraven så att idrotts- och 
fritidsenheten får en vidgad och relevant bedömning inför nämndens prövning av 
ersättningsanspråk. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-01-20 
Bilaga 1 Saltsjöbadens IF Hockeysektionens ersättningskrav 
Bilaga 2 Saltsjöbadens IF Simsektionens ersättningskrav 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
- - - - - - 
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§ 20 

Övriga frågor 

Beslut 
Nämnden noterar informationerna under de övriga frågorna. 

Muntlig information om tjejverkstan 
Thomas Sass informerade nämnden ärendet.  
Föreningen Mötesplats Järlahuset och fritidsnämnden har tidigare ingått en 
överenskommelse där föreningen anordnat verksamheten Tjejverkstan och för det fått ett 
ekonomiskt bidrag från fritidsnämnden. Överenskommelsen innebar att föreningen skulle 
driva verksamheten till och med den 31 december 2015.  
 
Den 18 november 2013 meddelade föreningen att den ville avsluta sin verksamhet den 31 
december 2013 då fritidsnämnden beslutat att inte ge föreningen den ökning av det 
ekonomiska bidraget som föreningen begärt FRN § 115, 2013-10-16.  
Fritidsnämnden beslöt att en likvärdig verksamhet skulle erbjudas även fortsättningsvis, 
men med annan utförare och i annan lokal. Bedömningen var att det inte fanns någon 
annan ideell förening som fritidsnämnden kunde ingå en överenskommelse med vid detta 
tillfälle. Bedömningen var också att en upphandling av en verksamhetsutförare enligt LoU, 
lagen om offentlig upphandling, skulle innebära att en ny verksamhet tidigast kunde starta 
under hösten 2014. Därför beslöt fritidsnämnden den 11 december om en 
uppdragsbeskrivning och finansiering för en verksamhet i kommunal regi. Därefter ska 
kommunstyrelsens verksamhetsutskott ta ställning till om det är möjligt att utföra 
fritidsnämndens uppdrag med den finansiering som fritidsnämnden beslutat om.  
 
För att kunna hinna handlägga och besluta i ärendet besluts att tillmötesgå föreningens 
önskan om att avsluta verksamheten i förtid, dock tidigast från 28 februari 2014. 
Föreningen meddelade den 13 december 2013 att den begärt sig i konkurs. I och med 
konkursen upphörde verksamheten omedelbart. 
 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott kommer att ta ställning till fritidsnämndens 
hemställan vid sitt sammanträde den februari. Fritidsnämnden kommer vid sitt kommande 
sammanträde få information om beslutet i kommunstyrelsens verksamhetsutskott. Om 
KSVU beslutar att de inte är möjligt att utföra fritidsnämndens beslutade uppdrag med 
beslutad finansiering kan fritidsnämnden fatta nya beslut i frågan om särskild öppen 
fritidsverksamhet för flickor som inte deltar i det övriga fritidsutbudet.  
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Forts § 20 21 

Politikerinitiativ, idrotts-  och fritidspolitisk 
programförklaring 

Beslut 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 

Ärendet 
Alliansenhar inkommit med ett politikerinitiativ via ordförande Tobias Nässén (M). 
 
I politikerinitiativet föreslås fritidsnämnden att ge nämndirektören i uppdrag att återkomma 
med förslag till arbetsplan mm för en idrotts-  och fritidspolitisk programförklaring vid 
nästa sammanträde. 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
 
 
- - - - - 
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§ 21 22 

Delegationsbeslut Fritidsnämnden 
 
Beslut  
Nämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Följande beslut har tagits på delegation 
 
FRN 2014/18 Föreningen Sörmlandsleden, ansökan om verksamhets- och 

skötselbidrag 2014 
FRN 2014/20 Investering Nacka ishall 
FRN 2014/21 Investering Älta ishall 
FRN 2014/28 Investering Älta IP 
FRN 2014/35 Verksamhetsstöd till Fisksätra Kattförening 
FRN 2012/37 Tillfällig förlängning av kontrakt med Boo folkets Hus gällande 

fritidsgårdsverksamhet i Orminge 
FRN 2014/38 Ersättning för fritidsgårdsverksamhet 2014, som drivs i kommunal 

regi 
FRN 2013/163 Vidaredelegering av beslutsattestanter år 2014 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 20140212 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
 
- - - - -  
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§ 22 23 

Inkomna handlingar Fritidsnämnden 

Beslut  
Nämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 

Följande skrivelser har inkommit till nämnden för kännedom 
 
 Brev med svar  - Friskvård – hälsa 
 Nyhetsbrev från fritidsgårdarna nr 5 2013  

”Hos oss spelar ungdomarna inte bara pingis och musik – de blir kloka vuxna.” 
 Sammanställning av inkomna synpunkter och klagomål på lekplatser under perioden 

2013-09-17 t.o.m. 2013-12-19 ( bilagor 1-4) 
 Sammanställning av synpunkter till idrotts och fritidsenheten 2013 
 KFKS 2013/585 Granskning av betalningar av bistånd, betalningar inom 

kundval, betalningar inom föreningsstöd/kulturstöd 
 

Redovisningar från föreningar som fått projektbidrag 
 Twisters Cheer Elite Nacka Chearleading 
 Skota Hem 
 Föreningen Sörmlandsleden 

 

Följande Kurser och konferenser har inkommit till Fritidsnämnden 
 Vad betyder ekosystemtjänster för Nacka? - välkommen på seminarium den 5 mars 

2014 
 Erfarenhetskonferens - Fritid- Kultur 

6-7 februari 2014, Stockholm 
Arrangör Sveriges Fritids- och Kulturchefsförening, SFK är en nationell 
bransch- och intresseorganisation för chefer inom den kommunala fritids- och 
kultursektor. 

 Korruption i kommunsverige – hur kan man förebygga 
Halvdagskurs 27 maj,  halmstad 
Arrangör Sveriges Kommuner och Landsting 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-02-12 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet.   - - - - -       
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Bilaga 1    

Protokollsanteckning  § 1 
Martin Hellströmer (S) och Ulf Öberg (S) lät anteckna följande till protokollet;  
”Alliansmajoriteten i Nacka har tappat orken och har under innevarande mandatperiod inte 
lyckats tillgodose Nackabornas behov av säkra och funktionella lokaler och anläggningar 
för sina fritidsaktiviteter.  
 
Ett stort antal befintliga lokaler och fritidsanläggningar behöver renoveras eller 
omlokaliseras. I klartext är ett flertal av kommunens simhallar, sporthallar och 
idrottsplatser i så pass dåligt skick och i behov av så pass omfattande reparationer att 
Nackabornas hälsa och säkerhet äventyras. För detta bär alliansmajoriteten ansvaret.  
 
Problemen med kommunens simhallar är bara några av de mest synbara resultaten av 
alliansmajoritetens misslyckade fritids- och infrastrukturpolitik. Med anledning av 
fuktskador och osäkerhet vad gäller bärförmågan i simbassängerna i Näckenbadet har det 
nu blivit akut att hitta en permanent simhallslösning inom kommunen. Ventilationen i 
Nacka simhall har varit ett problem länge och både barn och idrottare har nyligen utsatts 
för skador på grund av trasigt kakel och hälsoproblem på grund av eftersatt underhåll.  
 
Vi socialdemokrater välkomnar att en permanent lösning av simhallsfrågan nu är under 
utredning. Är lösningen en ombyggnad av Näckenbadet eller nytt badhus på befintlig plats, 
ett nytt badhus i Fisksätra och/eller en ny simhall i Orminge? Då byggandet och 
finansieringen av två simhallar kommer att påverka varandra, välkomnar vi 
socialdemokrater att den pågående utredningen även omfattar en simhall i Orminge. Vi 
ställer oss även positiva till att ett förutsättningslöst utredningsuppdrag även omfattar 
alternativa finansieringsformer, om detta skulle visa sig samhällsekonomiskt fördelaktigt i 
förhållandet till att bygga och drifta kommunens simhallar i egen regi. 
 
Alliansmajoriteten söker dock redan nu av ideologiska skäl föregripa utredningens resultat 
genom att privatisera driften av kommunens simhallar. I stället för att ta sitt politiska 
ansvar för de uppenbara brister som finns, vänder sig alliansmajoriteten istället till 
marknaden och frånsäger sig allt ansvar för den fortsatta driften och underhållet av våra 
simhallar.  
 
Vi socialdemokrater är inte principiella motståndare till driftentreprenader, om det kan 
anses samhällsekonomiskt rationellt. En förutsättning är dock att det tillförsäkrar såväl 
Nackaborna säkra och funktionella lokaler för sina fritidsaktiviteter, och garanterar de 
anställda inom kommunens fritidsanläggningar rättvisa arbetsvillkor och en säker 
arbetsmiljö.  
 
Driftsentreprenader är inget självändamål. Vi efterlyser en konsekvensanalys av hur de 
anställdas arbets- och lönevillkor och anställningstrygghet kommer att påverkas av den 
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föreslagna verksamhetsövergången. Därutöver är vi socialdemokrater mycket bekymrade 
över såväl lämpligheten som lagligheten av den pågående upphandling av driften av Nacka 
simhall och Näckenbadet – och ytterst ev. även driften av Nacka Sportcentrum genom ett 
tveksamt och väl dolt optionsförfarande – som alliansmajoriteten nu försöker trumfa 
igenom innan valet.  
 
Trots att merparten av driftentreprenaden innefattar städning, drift, underhåll och 
fastighetsförvaltning på arvodes- eller kontraktsbasis, har alliansmajoriteten beslutat att 
upphandlingen ska ske som ett förenklat förfarande enligt lagen om offentlig upphandling 
(LOU), under åberopande av att det är "fritidsverksamhet" som upphandlas.  
Efter att ha ställt upprepade frågor till förvaltningen om vad det egentligen är som är 
föremålet för upphandlingen, ifrågasätter vi socialdemokrater denna kvalifikation av den 
aktuella driftsentreprenaden.  
 
Vi hemställer därför att Fritidsnämnden innan den fattar tilldelningsbeslut inhämtar ett 
oberoende rättsutlåtande från ansvarig kommunjurist och/eller i förekommande fall av 
Nacka kommun upphandlad advokatbyrå med expertis inom offentlig upphandling. Vi 
ställer oss nämligen tveksamma till lagligheten av det föreslagna tilldelningsbeslutet i 
förhållande till kommunallagen och lagen om offentlig upphandling.  
 
Marknaden har nu talat. Vi kan konstatera att endast två anbud har inkommit till 
kommunen, varav endast ett anbud har ansetts uppfylla ställda krav avseende kompetens 
och erfarenheter samt referenser inom det aktuella verksamhetsområdet. Någon egentlig 
konkurrensutsättning eller mognad inom marknaden, som skulle motivera att kommunens 
styrprinciper om konkurrens och upphandling av verksamhet tillämpas på driften av 
kommunens simhallar, kan man därför inte tala om. Redan på den grunden bör 
upphandlingen avbrytas. Den omständigheten att endast ett anbud återstår är ett 
godtagbart skäl för Nacka kommun att avbryta upphandlingen.  
 
Alliansmajoriteten försöker genomdriva att ett kassaflöde och ett kontraktsvärde om [x 
miljoner kr] överlåts till en privat entreprenör, utan egentlig konkurrensutsättning. Detta 
tilltag kortsluter och föregriper.  
 
kommunfullmäktiges kommande beslut om en permanent lösning av simhallsfrågan i 
Nacka. Dessutom riskerar det att utvecklas till en riktigt dålig affär för kommunen, som 
inte längre råder över driften av kommunens simhallar. Än en gång låter alliansmajoriteten 
sitt ideologiska experimenterade med alternativa drift- och förvaltningsformer gå framför 
en ansvarsfull förvaltning av Nackas medborgares gemensamma fritidsinfrastruktur.  
 
Vi socialdemokrater påminner om att tillräckligt många av Fritidsnämnden upphandlade 
fritidsverksamheter under innevarande mandatperiod nu har gått i konkurs. I värsta fall står 
vi inför ännu ett dyrt marknadsmisslyckade i simhallsfrågan.  
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Vad värre är, försöker förvaltningen uppenbarligen kringgå upphandlingsförfarandet 
genom att föreslå att anbud nr. 2 ska uteslutas, med motiveringen att det är ett 
lokalvårdsföretag helt utan erfarenhet från att drifta simhallar.  
 
Vi socialdemokrater har inför och efter den politiska beredningen av ärendet vid fyra 
tillfällen begärt att få ta del av hela förfrågningsunderlaget, för att få klarhet i om och varför 
alliansmajoriteten, med full vetskap om att marknaden för denna typ av driftentreprenader 
är mycket begränsad, har ställt upp skakrav i upphandlingen som har direkt bäring på att 
drifta en simhall.  
 
Med hänsyn till att upphandlingen även innefattar en verksamhetsövergång av nu anställd 
personal, och eftersom den veckovisa servicen av anläggningarna ska ske genom 
auktoriserad personal i form av externt företag alternativt egen personal, specialiserade på 
vattenreningsanläggningar, är ett sådant skakrav knappast proportionellt. För att vara 
förenliga med proportionalitetsprincipen måste kraven ha ett naturligt samband med det 
som upphandlas och dessutom stå i rimligt förhållande till det som upphandlas, vilket inte 
verkar vara fallet.  
 
Den mycket bekymmersamma slutsatsen som vi socialdemokrater tvingas dra av detta 
ärende, är att det ligger i farans riktning att alliansmajoriteten genom denna mycket 
tveksamma upphandling av driften av Nacka simhall och Näckenbadet redan nu försöker 
bädda för privata finansierings- och driftformerna för den kommande upphandlingen av 
nya simhallar i Orminge, Fisksätra eller Saltsjöbaden.  
 
Den aktör som under åtta år får förmånen att drifta kommunens befintliga simhallar, 
kommer givetvis att få en betydande konkurrensfördel vid kommande upphandlingar, för 
det fall att kommunfullmäktige i framtiden beslutar att en eller flera nya simhallar ska 
finansieras eller driftas av privata aktörer. Alliansmajoriteten verkar vilja ersätta ett 
kommunalt monopol med ett privat monopol vad gäller kommunens simhallar. Detta 
kommer inte att främja våra barns simkunnighet, simklubbarnas tillgång till tider, eller 
Nackabornas tillgång till simhallar.  
 
Vi socialdemokrater påminner i detta avseende som att individuellt inriktat stöd till enskilda 
näringsidkare, i strid med 2 kap. 8 § kommunallagen, är olagligt. För att skingra varje 
misstanke om att detta skulle vara det bakomliggande syftet – eller den icke avsedda 
konsekvensen – av att redan nu upphandla verksamhet och driften av Näckenbadet och 
Nacka simhall, hemställer vi om ärendet återremitteras till dess att lagligheten av det 
föreslagna tilldelningsbeslutet utretts. Alliansmajoriteten har med denna upphandling gjort 
ett rejält magplask i simhallsfrågan.” 
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